
Protokół Nr III/2002
------------------------------------------------------------------------------------------------------

z  sesji Rady Miejskiej w Dobrej odbytej 30 grudnia 2002 r.
w sali konferencyjnej  Domu Kultury w Dobrej.

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Eugeniusz Żerkowski  o godz. 905 otworzył III sesję 

Rady Miejskiej w Dobrej stwierdzając, że na stan 15 radnych Rady Miejskiej w Dobrej w 
sesji  bierze udział  15 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i 
podejmować uchwały.
Lista obecności radnych  stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski  poinformował, że w posiedzeniu udział biorą 
zaproszeni  goście:  radni  powiatowi,  przedstawiciele  prasy  lokalnej,  kierownicy jednostek, 
zakładów pracy, przedstawiciele samorządów wiejskich, sołtysi oraz Burmistrz Dobrej - p. 
Marianna  Ochocka,  Sekretarz  Dobrej  -  p.  Bogdan  Kmieć,  Skarbnik  Dobrej  -  p.  Helena 
Kaczewiak.
Listy obecności zaproszonych gości stanowią załączniki nr 2 i 3 do protokółu.
Protokołowała obrady - Barbara Kominiarczyk - inspektor UM w Dobrej.

Nie zgłoszono wniosków do porządku obrad.

Przewodniczący przedstawił porządek obrad III sesji Rady Miejskiej w Dobrej, który 
został przekazany radnym wraz z zaproszeniami na posiedzenia.

Porządek obrad.

1. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Przedstawienie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Sprawy samorządu.
7. Sprawozdanie Burmistrza Dobrej z realizacji uchwał.

8. Podjęcie uchwał w sprawie :

1) zmiany budżetu na 2002 rok – nr III/17/02, 

2) wprowadzenia zwolnień od nieruchomości – nr III/18/02,



3) wprowadzenia zwolnień w podatku od środków transportowych – nr 
III/19/02,

4) powołania Komisji Inwentaryzacyjnej – nr III/20/02,

5) zmiany uchwały o ustaleniu wynagrodzenia dla Burmistrza Dobrej – nr 
III/21/02,

6) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2003 –  nr III/22/02, 

7) wysokości diety dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek 
pomocniczych –  nr III/23/02,

8) budżetu Gminy na 2003 r. –  nr III/24/02,

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

10. Wolne wnioski.

ad: 4. 
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji.

 
Przewodniczący oznajmił, iż protokół Nr II/2002 z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w 

Dobrej był wyłożony do wglądu przed posiedzeniem Rady.
Przewodniczący  stwierdził,  że  jest  napisany  zgodnie  z  przebiegiem sesji  i  zgłosił 

wniosek o nie odczytywanie protokołu, gdyż jest on do wglądu w biurze Rady, w godzinach 
pracy urzędu .
Wniosek został przyjęty przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych za jego przyjęciem 
głosowało 15, przeciw--------, gł. wstrzymujące--------. 
Protokół nr II/2001 sesji Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 12.12.2002 r. został jednogłośnie 
przyjęty przez Radę, bez odczytywania.

ad: 5.
Interpelacje i zapytania radnych.

Radny Krzysztof Kucharski zgłosił  wniosek w sprawie prenumeraty „Gazety 
Sołeckiej” przez Urząd Miejski w Dobrej oraz zakup dla radnych i sołtysów poradnika 
wraz z kalendarzem.
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ad:  6.
Sprawy samorządu.

Pan Józef  Klimczak (soł.  Rzechta)  prezes  Koła  Sołtysów w Gminie  Dobra  złożył 
propozycję zwiększenia diet dla sołtysów.

Pan  Henryk  Marecki  (soł.  Józefów)  poinformował,  że  do  wsi  Józefów  nie  jest 
odśnieżana droga, nie jest również posypywana piaskiem.

Pan Marian  Zakolski  (soł.  Zagaj)  prosił  o  wyjaśnienie,  czy  rekultywacja  drogi  do 
Zagaju została ujęta w budżecie gminy na 2003 r. 

Przewodniczący oznajmił, iż odpowiedzi na interpelacje zostaną udzielone przy omawianiu 
pkt. 9.

ad:  7.   
Informacja Burmistrza  Dobrej

Burmistrz Dobrej p.  Marianna Ochocka przedstawiła krótkie sprawozdanie z 
wykonania uchwał Rady Miejskiej w Dobrej.
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

ad: 8.
Podjęcie uchwał

1) Zmiana budżetu na 2002 rok

Wszyscy radni otrzymali projekty uchwał na posiedzeniach komisji.

P.  Burmistrz  oznajmiła,  iż  zmiany  budżetu  zostały  przedstawione  na 
posiedzeniach  komisji,  jednak  po  komisjach  nastąpiły  dodatkowe  zmiany,  które 
zostaną przedstawione radnym. P. Burmistrz poprosiła, by zmiany dotyczące budżetu 
przedszkola  przedstawiła  dyrektor  Przedszkola  Samorządowego  w  Dobrej  –  pani 
Marzenna Jeżyk.
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Pani  Marzenna  Jeżyk  wyjaśniła,  że  konieczne  zmiany  budżetu  dotyczą 
wydatków na materiały i usługi.

Radny Piotr Bernard Stencel – przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia 
Komunalnego  zwrócił  uwagę,  iż  zmiany  powinny  być  przedstawiane  przez  panią 
Burmistrz lub Skarbnika Dobrej, kierownicy nie powinni zgłaszać swoich propozycji 
do zmian budżetu na sesji. 
Przypomniał, że przyjęta została zasada dyskusji na posiedzeniach komisji, a na sesji 
wszystkie zmiany 

Pani  Helena  Kaczewiak  –  Skarbnik  Dobrej  wyjaśniła,  iż  zmiany  w  dziale 
przedszkola są to dodatkowe przeniesienia między paragrafami i dlatego poproszona 
została o dokładne wyjaśnienia p. dyrektor przedszkola w Dobrej.

Burmistrz  Dobrej  p.  Marianna  Ochocka  dodała,  iż  pani  dyrektor  została 
poproszona  o  przedstawienie  propozycji  zmian  w  budżecie,  ponieważ  kierownicy 
jednostek są bardziej zorientowani w swoim budżecie. 

Skarbnik Dobrej poinformowała, że sprawa ta nie mogła zostać omówiona na 
posiedzeniach Komisji, ponieważ dodatkowy rachunek za korzystanie z telefonów i za 
zużycie energii elektrycznej został dostarczony przed świętami, już po posiedzeniach 
Komisji  Rady.  P.  H.  Kaczewiak  wyjaśniła,  iż  rachunki  te  nie  będą  aktualnie 
realizowane, ale by można je było zapłacić w roku przyszłym musi zostać zmieniony 
plan na wykonanie powyższych usług.
Po  przedstawieniu  wyjaśnień  p.  Skarbnik  przekazała  informacje  zgodnie  z 
załącznikiem.  Prosiła  przewodniczących  komisji  o  potwierdzenie  zgłoszonych  na 
posiedzeniach  Komisji  wniosków w sprawie  przeznaczenia  kwoty  10.815,60  zł tj. 
opłaty za wycinkę drzew, która powinna zostać przeznaczona na inwestycje związane 
z ochroną środowiska.

Radny  Wiesław  Ignaczak  zaproponował  przerwanie  dyskusji  na  temat 
zaproponowanych zmian budżetu na 2002 r. i w przyszłości przedstawianie wszystkich 
propozycji na posiedzeniach Komisji.
Wnioskował, aby zmiany proponowane przez kierowników jednostek na sesji Rady 
przedstawiała p. Skarbnik.

Skarbnik Dobrej  p.  Helena Kaczewiak powtórnie  przedstawiła  proponowane 
zmiany budżetu na 2002 r. – załącznik uchwała w sprawie zmian budżetu (zał.. nr 5)
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Zmiany  wprowadzone  na  sesji  zostały  przyjęte  przez  Radę  jednogłośnie  tj.  na  15 
radnych obecnych na sali podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, 
przeciw---------, głosy wstrzymujące---------.

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  poprosił  przewodniczących  Komisji 
Rady Miejskiej w Dobrej o przedstawienie opinii.

Radny Piotr Bernard Stencel – przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia 
Komunalnego  i  przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej  Michał  Błazełek 
przedstawili opinie pozytywne.  

Przewodniczący  przedstawił  projektu  uchwały  w  sprawie,  a  następnie  zarządził 
przegłosowanie projektu wraz z wprowadzonymi przez Skarbnika Dobrej zmian.

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych obecnych na sali 
podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw---------, głosy 
wstrzymujące---------.

Uchwała Nr III/17/2002 Rady Miejskiej  w Dobrej  z  dnia 30.12.2002 r.  w sprawie 
zmiany budżetu na 2002 r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

2) Wprowadzenie zwolnień od nieruchomości

Przewodniczący komisji Rady przedstawili opinie:
Radny Piotr Bernard Stencel poinformował o przyjęciu pozytywnej opinii przez 

Komisję Budżetową i Mienia Komunalnego do przedstawionego projektu uchwały z 
wyłączeniem ppkt. 7 w § 1 tj. nieruchomości lub ich części przeznaczone w planie 
zagospodarowania przestrzennego pod usługi zdrowia.

Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Michał Błazełek oznajmił, że 
opinia Komisji Socjalno – Społecznej jest pozytywna.

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  stwierdził,  że  zaistniały  różnice  przy 
ustalaniu  zwolnień  z  podatku  od  nieruchomości  przeznaczonych  w  planie 
zagospodarowania  przestrzennego  pod  usługi  zdrowia  i  zarządził  przegłosowanie 
propozycji Komisji Budżetowej i  Mienia Komunalnego, która jest propozycją dalej 
idącą, aby nieruchomości te lub ich części nie zostały zwolnione z podatku. 
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Propozycja  została  przyjęta  przez  Radę  większością  głosów  tj.  na  15  radnych 
obecnych  na  sali  podczas  głosowania  za  jej  przyjęciem  głosowało  10  radnych, 
przeciw---------, głosy wstrzymujące – 5.

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień od 
nieruchomości  wraz  z  przyjętymi  zmianami,  a  następnie  zarządził  przegłosowanie 
projektu. 

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych obecnych na sali 
podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw---------, głosy 
wstrzymujące---------.

Uchwała Nr III/18/2002 Rady Miejskiej  w Dobrej  z  dnia 30.12.2002 r.  w sprawie 
wprowadzenia zwolnień od nieruchomości stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Przyjętą uchwałą zwolnione zostały następujące nieruchomości lub ich części :
1. zajęte na potrzeby samorządowych instytucji kultury,
2. zajęte na potrzeby prowadzenia przez stowarzyszenia statutowej działalności w 

zakresie  ochrony  przeciwpożarowej  z  wyjątkiem  wykorzystywanych  na 
prowadzenie działalności gospodarczej,

3. zajęte na potrzeby Policji,
4. stanowiące własność komunalną gminy przeznaczone na potrzeby sportu,
5. budowle wykorzystywane do  bezpośredniego wytwarzania  wody,  rurociągi  i 

przewody sieci rozdzielczej wody oraz budowle służące do odprowadzania i 
oczyszczania ścieków stanowiących własność gminy,

6. stanowiące własność komunalną gminy nie przekazane w posiadanie lub zarząd 
innym podmiotom.

3) Wprowadzenia zwolnień w podatku od środków transportowych

Przewodniczący komisji  Rady radny Piotr  Bernard  Stencel  (przewodniczący 
Komisji  Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego)  i  radny  Michał  Błazełek 
(przewodniczący   Komisji  Socjalno  –  Społecznej)  przedstawili  pozytywne  opinie 
przyjęte do zaproponowanego projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień w 
podatku od środków transportowych.

6



Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  przedstawił  ten  projekt  i  zarządził 
przegłosowanie uchwały w sprawie  wprowadzenia zwolnień w podatku od środków 
transportowych.

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych obecnych na sali 
podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw---------, głosy 
wstrzymujące---------.

Uchwała Nr III/19/2002 Rady Miejskiej  w Dobrej  z  dnia 30.12.2002 r.  w sprawie 
wprowadzenia zwolnień w podatku od środków transportowych stanowi załącznik nr 
7 do protokołu.

Zwolniono od podatku od środków transportowych:
1. samochody ciężarowe o dopuszczalnej masie całkowitej od 3,5 tony i poniżej 12 

ton wykorzystywane na potrzeby ochrony przeciwpożarowej,
2. autobusy będące własnością Gminy Dobra wykorzystywane na potrzeby dowozu 

dzieci do szkół.

4) Powołanie Komisji Inwentaryzacyjnej

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  poprosił  przewodniczących  komisji  o 
opinie w sprawie powołania  Komisji Inwentaryzacyjnej w składzie :

1) Marianna Ochocka – przewodnicząca
2) Kazimierz Jasiński
3) Michał Błazełek
4) Piotr Bernard Stencel 

Dodał,  iż  przedmiotem prac  Komisji  jest  sporządzanie  spisów inwentaryzacyjnych 
niezbędnych do komunalizowania mienia.

Radny Michał Błazełek oznajmił, iż opinia Komisji Socjalno – Społecznej jest 
pozytywna.

Radny  Piotr  Bernard  Stencel  przedstawił  pozytywną  opinię  Komisji 
Budżetowej i Mienia Komunalnego. 

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  zarządził  przegłosowanie  projektu 
uchwały w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej. 
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Uchwała została zaakceptowana przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych obecnych 
na sali podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw---------, 
głosy wstrzymujące---------.

Uchwała Nr III/20/2002 Rady Miejskiej  w Dobrej  z  dnia 30.12.2002 r.  w sprawie 
powołania Komisji Inwentaryzacyjnej stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

5) Zmiana uchwały o ustaleniu wynagrodzenia dla Burmistrza Dobrej

Przewodniczący Rady Miejskiej w Dobrej Eugeniusz Żerkowski wyjaśnił, że 
zmiana  uchwały  dotyczącej  wynagrodzenia  Burmistrza.  Projekt  zmiany  został 
przedstawiony na posiedzeniu Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego.
Przewodniczący  stwierdził,  iż  zgodnie  z  wydanym  przez  Radę  Ministrów 
Rozporządzeniem  płaca  zasadnicza  p.  Burmistrz  ustalona  przez  Radę  Miejską  w 
Dobrej   mieści  się  w ustalonym przedziale  płac,  natomiast  dodatek  funkcyjny dla 
Burmistrza Dobrej mieści się w przedziale od 1000 – 1400 zł.  
Dodał,  że  ustalony  przez  Radę  dodatek  funkcyjny  po  przeliczeniu  stawki  wynosi 
887,50 zł i jest niższy od minimum ustalonego w Rozporządzeniu Rady Ministrów z 
dnia 3 grudnia 2002 r. 

Przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej  Michał  Błazełek  zwrócił 
uwagę,  że  sprawa  nie  została  omówiona  przez  członków  Komisji,  wnioskował  o 
możliwość zadawania pytań przez członków tejże Komisji.

Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski poinformował o możliwości zadawania 
pytań przez  radnych,  gdyż sprawa wyniknęła   po  posiedzeniu Komisji  Socjalno  – 
Społecznej, gdzie nie była omawiana.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego  Piotr  Bernard 
Stencel oznajmił, że Komisja Budżetowa i Mienia Komunalnego na swym posiedzeniu 
w dniu 19 grudnia br. przyjęła stawkę dodatku funkcyjnego w minimalnej wysokości 
tj. 1000 zł, inne składniki wynagrodzenia pozostały bez zmian.

Do przedstawionych wyjaśnień radni nie zgłosili zapytań.

8



Przewodniczący Rady Miejskiej  w Dobrej  Eugeniusz Żerkowski  przedstawił 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały o ustaleniu wynagrodzenia dla Burmistrza 
Dobrej.

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych obecnych na sali 
podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw---------, głosy 
wstrzymujące---------.

Uchwała Nr III/21/2002 Rady Miejskiej  w Dobrej  z  dnia 30.12.2002 r.  w sprawie 
zmiany uchwały o ustaleniu wynagrodzenia dla Burmistrza Dobrej stanowi załącznik 
nr 9 do protokołu.

6) Przyjęcie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2003.

Przewodniczący Komisji  Socjalno – Społecznej Michał Błazełek przedstawił 
pozytywną opinię do projektu uchwały z ustaleniem następującego wynagrodzenia dla 
członków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w następujący 
sposób:
1. miesięczne  wynagrodzenie  dla  Pełnomocnika  Burmistrza  ds.  Profilaktyki  i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – członka GKRPA w wysokości 20 diet 
– pełnej diety przysługującej pracownikowi z tytułu podróży służbowej na terenie 
kraju.

2. dla  pozostałych  członków   wynagrodzenie  za  udział  w  posiedzeniach 
równowartość 3 diet – pełnej diety przysługującej pracownikowi z tytułu podróży 
służbowej na terenie kraju.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego  Piotr  Bernard 
Stencel  poinformował,  iż  przy  pozytywnej  opinii  dla  Gminnego  Programu 
Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  na  2003  r.  komisja  proponuje 
wynagrodzenie  członków  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych w sposób następujący:
1. miesięczne  wynagrodzenie  dla  Pełnomocnika  Burmistrza  ds.  Profilaktyki  i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – członka GKRPA w wysokości 10 diet 
– pełnej diety przysługującej pracownikowi z tytułu podróży służbowej na terenie 
kraju.
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2. dla  pozostałych  członków  wynagrodzenie  za  udział  w  posiedzeniach  Gminnej 
Komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  uczestniczących  w 
pracach Komisji Problemowych:

a) dla Przewodniczącego – równowartość 5 diet – pełnej diety przysługującej 
pracownikowi z tytułu podróży służbowej na terenie kraju

b) dla pozostałych członków – równowartość 3 diet – pełnej diety 
przysługującej pracownikowi z tytułu podróży służbowej na terenie kraju.

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  stwierdził,  że  zaistniały  różnice  w 
załączniku nr  2  do Gminnego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych  na  rok  2003  i  zarządził  przegłosowanie  propozycji  Komisji 
Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego tj.  propozycję  ustalenia  dla  członków Komisji 
wynagrodzenia w następujący sposób:
1. miesięczne  wynagrodzenie  dla  pełnomocnika  Burmistrza  ds.  Profilaktyki  i 

Rozwiązywania  Problemów  alkoholowych  w  wysokości  10  diet pełnej  diety 
przysługującej pracownikowi z tytułu podróży służbowej na terenie kraju

2. za udział w posiedzeniu Komisji:
a) dla  Przewodniczącego  Komisji  –  równowartość  5  diet  –  pełnej  diety 

przysługującej pracownikowi z tytułu podróży służbowej na terenie kraju

b) dla pozostałych członków Komisji  –  równowartość  3 diet – pełnej diety 
przysługującej pracownikowi z tytułu podróży służbowej na terenie kraju

Propozycja Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego została przyjęta przez Radę 
większością głosów tj.  na 15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania za jej 
przyjęciem głosowało 11 radnych, przeciw---------, głosy wstrzymujące – 4.

Przewodniczący przedstawił projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu 
Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  na  rok  2003  wraz  z 
przyjętymi zmianami, a następnie zarządził przegłosowanie projektu.

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych obecnych na sali 
podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw---------, głosy 
wstrzymujące---------.

Uchwała Nr III/22/2002 Rady Miejskiej  w Dobrej  z  dnia 30.12.2002 r.  w sprawie 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 
2003 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.
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7) Ustalenie wysokości diety dla przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych

Przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej  Michał  Błazełek  i 
przewodniczący Komisji  Budżetowej i  Mienia Komunalnego Piotr  Bernard Stencel 
zgodnie  oświadczyli,  że  obie  komisje  pozytywnie  zaopiniowali  podwyżkę  diet  dla 
przewodniczących  organów  wykonawczych  jednostek  pomocniczych  za  udział  w 
sesjach Rady Miejskiej  w Dobrej  do wysokości  300% pełnej diety  przysługującej 
pracownikowi z tytułu podróży służbowej na terenie kraju.

Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski  przedłożył projekt uchwały w sprawie 
wysokości  diety  dla  przewodniczących  organów  wykonawczych  jednostek 
pomocniczych, a następnie zarządził przegłosowanie projektu.

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych obecnych na sali 
podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw---------, głosy 
wstrzymujące---------.

Uchwała Nr III/23/2002 Rady Miejskiej  w Dobrej  z  dnia 30.12.2002 r.  w sprawie 
zmiany budżetu na 2002 r. stanowi załącznik nr 11  do protokołu.

Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski ogłosił kilkuminutową przerwę.
Wznawiając obrady po przerwie przewodniczący oddał głos Burmistrzowi Dobrej.

8) Budżet Gminy na 2003 r.

Burmistrz  Dobrej  –  p.  Marianna  Ochocka  przedstawiła  projekt  budżetu  na 
2003r. zgodnie z załącznikiem do protokołu.
  

Skarbnik Dobrej p. Helena Kaczewiak omówiła zał. nr 6 do projektu budżetu – 
tj.  Przychody  i  wydatki  Gminnego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  
Wodnej na 2003 rok

Stwierdziła, że 

1. Stan środków na koniec roku 2002 – 115.150,89 zł
2. Przychody roku 2002 – 5.000,00 zł
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Ogółem przychody w kwocie 120.150,89 zł przeznaczone zostały na:

1. Czyszczenie rowów odprowadzających 
deszczówkę – 5.000,00 zł

2. Wodociąg Dąbrowica – Moczydła – 100.000,00 zł
3. Zakup pojemników na odpady komunalne 

segregowane – 5.000,00 zł
4. Modernizacja centralnego ogrzewanie w 

Dom Kultury + strażnica w Dobrej                   – 10.150,89 zł      
     
Wydatki ogółem to kwota – 120.150,89 zł.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Dobrej poprosił o przedstawienie opinii Komisji.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego  Piotr  Bernard 
Stencel  zwrócił  uwagę  na  bardzo  wnikliwe  omówienie  projektu  budżetu.  Radni 
podkreślili brak inwestycji w przyszłorocznym budżecie, a nadwyżka, która powstanie 
w  2003  r.  już  została  wprowadzona  do  dochodów  gminy.  Wyraził  opinię,  iż 
zaplanowanie budżetu przez poprzedni Zarząd, a przedstawiony przez p. Burmistrz, 
polegało na zrównoważeniu wydatków z dochodami.
Oznajmił, że Komisja przyjęła opinię pozytywną do zaproponowanego budżetu.

Radny  Michał  Błazełek  –  przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej 
stwierdził, że Komisja zaakceptowała przyjęcie budżetu na 2003 r. w przedstawionym 
kształcie,  chociaż  planowany  jest  budżet  prawie  bezinwestycyjny,  a  niskie  środki 
przeznaczone dla jednostek budżetowych nie zapewniają  środków na przeżycie.

Burmistrz  Dobrej  p.  Marianna  Ochocka  odczytała  pozytywną  opinię 
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu.  Opinia  stanowi  załącznik  nr  12 do 
protokołu.

Przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej  Michał  Błazełek  poprosił  o 
rozszerzenie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. 

Pani Burmistrz poinformowała, iż w uzasadnieniu do opinii Skład Orzekający 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu zaproponował wprowadzenie pewnych 
zmian  w  projekcie  budżetu,  które  po  przekazaniu  opinii  Skarbnik  Dobrej  już 
wprowadziła do uchwały budżetowej.
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Podała propozycję, aby p. Skarbnik poinformowała o uwagach wraz z informacją o 
korektach.

Pani Helena Kaczewiak – Skarbnik Dobrej przedstawiła korektę do budżetu:
− dz. 75023 § 45 zaplanowano wpływy z opłaty administracyjnej, które powinny być 

w dz. 75618 § 45
− dochody z realizacji zadań zleconych z § 069 powinno być w § 235,
− nieprawidłowo  –  w  §  2320  sklasyfikowano  środki  dla  Rady  Powiatu  na 

prowadzenie  poradni  psychologiczno  –  pedagogicznej  a  powinny  zostać 
zaplanowane w § 2710.

Skarbnik Dobrej  oznajmiła,  iż  wszystkie  błędy zostały zmienione zgodnie z 
uchwałą nr SO 11/10/02/Ko Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Poznaniu z dnia 2 grudnia 2002 r. 
Zgłoszone  zastrzeżenie  do  załącznika  projektu  budżetu  dotyczącego  stanu  mienia 
komunalnego,  którego  nie  ma  w  uchwale  budżetowej,  zostanie  skorygowane  przy 
konstruowaniu projektu budżetu na 2004 r.

Przewodniczący zarządził przegłosowanie projektu uchwały w sprawie budżetu 
gminy na 2003 r.

Uchwała została przyjęta przez Radę większością głosów tj. na 15 radnych obecnych 
na sali podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 14 radnych, przeciw---------, 
głosy wstrzymujące – 1.

Uchwała Nr III/24/2002 Rady Miejskiej  w Dobrej  z  dnia 30.12.2002 r.  w sprawie 
budżetu gminy na 2003 r. stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

ad: 9.
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Burmistrz Dobrej Marianna Ochocka odpowiedziała:
− prenumerata – do tej pory nie wszyscy sołtysi byli  zainteresowani prenumeratą 

„Gazety Sołeckiej”, jeśli będzie potrzeba gazeta zostanie zamówiona – w miarę 
posiadanych środków finansowych,

− wynagrodzenia  za  wydawania  świadectw  pochodzenia  zwierząt  –  za  zgodą 
sołtysów została zwiększona prowizja od zebranych podatków, która to podwyżka 
miała zrekompensować wynagrodzenie za wydawanie świadectw przez sołtysów. 
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Przypomniała,  że  wynagrodzenie  za  wydawanie  świadectw  łączyło  by  się  z 
zawarciem  niekorzystnych  dla  sołtysów  umów  –  zlecenia.  Pani  Burmistrz 
oznajmiła, iż sprawa zostanie omówiona w gronie sołtysów.

− diety dla przedstawicieli samorządów zostały zwiększone w dniu dzisiejszym,
− odśnieżanie – wniosek zostanie zgłoszony do Zarządu Rejonu Dróg w Kole, gdyż 

jest to droga powiatowa,
− rekultywacja – p. Burmistrz przedstawiła plan rekultywacji dróg w gminie, który 

przyjęła  poprzednia  Rada.  Wyjaśniła,  iż  nie  zaplanowano  drogi  do  Zagaju  na 
2003r., jednak istnieje możliwość jej wykonania w roku następnym.

ad: 10.
Wolne wnioski.

Radny Piotr Bernard Stencel wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad 
Rady sprawozdania z działalności międzysesyjnej; prosił, aby sprawozdanie to radni 
otrzymywali na piśmie.
W sprawie zmian budżetu zgłosił wniosek, aby zmiany wprowadzała p. Burmistrz lub 
Skarbnik  Dobrej,  a  kierownicy  jednostek  gminy  mogą  brać  czynny  udział  w 
posiedzeniach komisji Rady.

Radny  Rady  Powiatowej  w  Turku  p.  Andrzej  Piątkowski  przeprosił   za 
nieobecność  na  poprzedniej  sesji  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  i  poinformował  o 
możliwości zgłaszania do radnego  problemów, które mogą zostać rozwiązane przy 
współudziale Rady Powiatu.

Zaproponował, aby informacje na temat odśnieżania dróg sołtysi zgłaszali do p. 
Olejnika  –  inspektora  w  Urzędzie  Miejskim  w  Dobrej,  który  następnie  przekaże 
wszystkie informacje do p. Woźnickiej do Zarządu Dróg w Kole. 
Zobowiązał się przekazanie wniosku p. Mareckiego na dzisiejszym posiedzeniu Rady 
Powiatowej w Turku.
Radny  przedstawił  informację  o  kontynuacji  modernizacji  ul.  Dekerta  oraz  o 
możliwości budowy skrzyżowania w Dobrej. Poinformował o czynieniu starań, aby 
został zlikwidowany niebezpieczny uskok na ulicy na wprost Zespołu Szkół.
Zaproponował, aby kierownicy jednostek byli zapraszani do rozmów przy tworzeniu 
budżetu gminy.
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Pani Marianna Ochocka – Burmistrz Dobrej na usprawiedliwienie wystąpienia 
p. Marzenny Jeżyk wyjaśniła, iż panią dyrektor przedszkola uznała za rzeczoznawcę w 
przedstawianej sprawie, któremu – w myśl Statutu Gminy – przewodniczący Rady 
może udzielić głosu.
Na temat sprawozdania oznajmiła, że zostało ono również opracowane na podstawie 
zapisów Statutu – przede wszystkim z realizacji uchwał.
Pani Burmistrz stwierdziła, iż będzie tworzony nowy Statut, w którym znajdą się nowe 
zapisy a różnice zdań na pewno zostaną wyjaśnione na posiedzeniach Komisji.

Radny  Piotr  Bernard  Stencel  zwrócił  uwagę,  że  nie  uważa  p.  dyrektor 
przedszkola za biegłego, w sprawie tematu sprawozdania wyjaśnił, iż zgłosił wniosek 
w sprawie tematyki.

W  związku  z  tym,  że  porządek  III  sesji  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  został 
wyczerpany  o godz. 1130 przewodniczący Eugeniusz Żerkowski zamknął obrady  III 
sesji Rady Miejskiej w Dobrej dziękując wszystkim za przybycie i udział w obradach.

 
     Protokołowała : Przewodniczył :

                        Przewodniczący
       I n s p e k t o r             Rady Miejskiej

/-/ Barbara Kominiarczyk                           /-/ Eugeniusz Żerkowski 
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